
 
 

 

 Actie- en besluitenlijst  /  pagina 1 van 7 

Actie- en besluitenlijst Poho Fysiek 

Actie- en besluitenlijst voor de vergadering van 13 december 2023 in Drunen. 

Aanwezig  

– Gemeente Dongen: Kees de Jong 

– Gemeente Gilze en Rijen: Corné Machielsen, Merijn Scheifes 

– Gemeente Heusden: Johan Meesters 

– Gemeente Hilvarenbeek: Esther Langens, Piet Machielsen 

– Gemeente Loon op Zand: Louis Laros, Jan Brekelmans 

– Gemeente Oisterwijk: Anne-Christien Spekle, Eric Logister 

– Gemeente Tilburg: Bas van der Pol, Rik Grashoff 

– Gemeente Waalwijk: Sheila Schuijffel, Timon Klerx, Ad de Jong (voorzitter)  

– Waterschap Brabantse Delta: Rian Govers-Gabriels 

– Waterschap De Dommel: Mado Ruijs 

– Regiobureau Hart van Brabant: Willeke Beex, Inge Spijkers 

– Ambtelijk: Nico Sommen (poho coördinator), Maaike Clijsen (Waalwijk, agendapunt 4.2.), Pieter van Capelle (provincie, strateeg ruimtelijke 

ontwikkeling) 

Afmeldingen 

– Provincie Noord-Brabant: Wilma Dirken 

– Gemeente Dongen: René Jansen 

– Gemeente Goirle: Peter van Dijk  
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Besluitenlijst 

# Onderwerp Besluit  

B20231213-01 Opening, mededelingen Mededelingen 

Ad de Jong:  

1. Als bijlage voor dit overleg is een informatienota verstuurd waarin het proces 

beschreven staat om te komen tot de 2.0.-versie van de Regionale Omgevingsagenda, 

inclusief bouwsteen Toekomstbestendig Landelijk gebied(ROA). 

2. Proces om te komen tot de concept begroting voor 2025: op basis van de termijnen in de 

Wet gemeenschappelijke regelingen, dient de ‘concept regio begroting’ begin maart 

2024 door het algemeen bestuur (ab) vastgesteld te zijn ( vergadering ab is op 6 maart). 

Dus richting 2025 geen kaderbrief meer maar meteen  een ‘concept begroting’. De 

concept regio begroting wordt vervolgens naar de raden van de deelnemende 

gemeenten verstuurd voor zienswijzen. Vanuit de integrale poho’s Sociaal, Economie en 

Fysiek wordt input geleverd voor de concept begroting. Aangezien het eerste poho 

Fysiek in 2024 op 6 maart is, wordt het poho Fysiek per mail geconsulteerd. 

Terugrekenend voorzien we dan een consulatie van het poho Fysiek in de week van 22-

26 januari.  

 

Corné Machielsen: 

Op 1 februari wordt de bestuurlijke heisessie “toekomstbestendig landelijk gebied” 

georganiseerd. De uitnodiging voor deze inspirerende bijeenkomst, die in de gemeente 

Gilze en Rijen plaatsvindt, is verstuurd. In het verlengde hiervan goed om aandacht te 

hebben voor het traject Brabants Programma Landelijk Gebied (BPLG). Naar verwachting 

gaat dit in 2023 ook wat van ons vragen.  
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B20231213-02 Concept actie- en 

besluitenlijst  

4 oktober 2023 

De concept actie- en besluitenlijst wordt ongewijzigd vastgesteld.  

B20231213-03 Ingekomen en  

uitgaande stukken 

- Ingekomen: brief provincie n.a.v. reactie Regio Hart van Brabant op de houtkoolschets 

Brabants Programma Landelijk Gebied 

- Uitgaand: reactie Regio Hart van Brabant op NRD milieueffectrapportage Brabants 

Programma Landelijk Gebied 

Verschillende deelnemers geven aan het, vanwege het grote belang van de onderwerpen,  
belangrijk te vinden om scherp te reageren op deze onderwerpen in de richting van de 
provincie. Besproken is dat op maandag 18 december 2023 een Bestuurlijk Overleg BPLG  
gepland staat georganiseerd door de provincie met de Brabantse regio’s. Hiervoor zijn ook 
verschillende  bestuurders uit de regio Hart van Brabant uitgenodigd. Afhankelijk van de 
terugkoppeling die de provincie dan geeft, kunnen we als regio eventueel nog verdiepende 
vragen stellen of bijvoorbeeld vragen om een schriftelijke bevestiging van hetgeen verteld/ 
afgesproken wordt. 

 

B20231213-04 Punten ter 

besluitvorming 

Budgetoverzicht en voorstel overheveling van het restbudget 2023 van het fysiek 

domein 

Toelichting door Ad de Jong, aangevuld door Nico Sommen: 
 
Gisteren (12/12) is een aangepast voorstel verstuurd voor dit agendapunt. Er is een 
tweetal  beslispunten toegevoegd aan het oorspronkelijk voorstel. Deze extra beslispunten 
houden verband met de door de provincie gevraagde bijdrage van de regio aan het Leisure 
Ontwikkelfonds voor 2024.  
 
In het bijgevoegde budgetoverzicht is de stand van zaken van diverse deelbudgetten 
opgenomen. De geoormerkte gelden worden bij de jaarrekening overgeheveld naar 2024. 
Daarnaast is een aantal deelbudgetten niet (volledig) besteed en deze gelden zullen vrij 
vallen. Voor het restbudget ROA, een bedrag van € 67.000,- is het voorstel om het 
algemeen bestuur van Regio Hart van Brabant te vragen om in te stemmen met 
overheveling van deze middelen naar 2024. De activiteiten vanuit de ROA (met name 
duurzaam stedelijk gebied) zijn in 2023 grotendeels op SRBT schaalniveau uitgevoerd én 
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gefinancierd. Er is veel tijd en energie gestoken in de Ontwikkelstrategie SRBT. In 2024 
gaat de samenwerking op SRBT niveau door langs de lijn van de uitvoering van de 
Ontwikkelstrategie, wat vraagt om financiële bijdragen vanuit de gemeenten. Binnen de 
begroting 2024 zijn deze kosten niet voorzien. Met het overhevelen van de 
restantmiddelen ROA ad € 67.000,- naar de regiobegroting Hart van Brabant 2024 kan 
(deels) worden voorkomen dat in 2024 bij de gemeenten separaat budget gevraagd moet 
worden.  
  
Dan is er een tweetal beslispunten toegevoegd die verband houden met de gevraagde 
bijdrage van de regio aan het Leisure Ontwikkelfonds (LOF) voor 2024.  
Het LOF is een revolverend fonds waar ook de provincie bijdraagt.  Voorliggende 
beslispunten zijn dus toegevoegd op verzoek van het portefeuillehoudersoverleg 
economie. Over de financiering van 2025 en 2026 moet nog door het poho Economie 
worden besloten. 
 
Bas van der Pol: in het laatstgehouden portefeuillehoudersoverleg Economie is gesproken 
over het LOF en was de grondhouding positief. Besloten is het resterende besteedbaar 
budget van het werkbudget Economie beschikbaar te stellen, (€9169,-). Verder is 
afgesproken om te kijken of het restant van de aan de regio gevraagde bijdrage voor 2024 
gefinancierd kan worden uit het restbudget van ‘fysiek’.  
 
Na beraadslaging wordt besloten het tweede beslispunt aan te passen. Nu zou je het zo 
kunnen lezen dat het restbudget ROA wordt overgeheveld naar de SRBT. Dit is niet het 
geval (zou ook niet kunnen). Het budget, zo wordt geadviseerd aan het ab, wordt 
overgeheveld naar de begroting 2024, onderdeel fysiek domein, van de Regio Hart van 
Brabant.  
 
Er ligt nog geen concreet voorstel voor bestedingswijze van het over te hevelen budget uit 
2023. Als argument voor de overheveling geldt wel dat in 2024 de samenwerking op SRBT 
niveau door gaat langs de lijn van de uitvoering van de Ontwikkelstrategie. Eventuele 
kosten hiervoor zijn niet voorzien binnen de begroting 2024 van Regio Hart van Brabant. 
Met het overhevelen van de restantmiddelen zou je, mits je besluit ze hiertoe aan te 
wenden, (deels) kunnen voorkomen dat in 2024 bij de gemeenten separaat budget 
gevraagd moet worden. 
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De vergadering besluit: 
1. kennis te nemen van het budgetoverzicht Fysiek d.d. 08-11-2023. 
2. Het algemeen bestuur voor te stellen om in te stemmen met de overheveling van het 

restbudget Regionale Omgevings Agenda (ROA) van € 67.000,- naar de begroting van 
2024, onderdeel fysiek domein 

3. Het algemeen bestuur voor te stellen het resterende budget voor het fysieke domein, na 
aftrek van het bedrag voor de ROA dat gevraagd wordt om over te hevelen en een 
aantal overschrijdingen op diverse deelbudgetten, zijnde € 82.000 over te hevelen naar 
2024 ten behoeve van de aan Regio Hart van Brabant gevraagde bijdrage aan het 
Leisure Ontwikkelfonds (LOF) voor 2024. 

4. Het algemeen bestuur voor te stellen het dan nog resterend bedrag aan gevraagde 
bijdrage voor het LOF in 2024, zijnde € 8.831, vanuit de post ‘onvoorzien / 
bijsturingsbudget’ 2023 te dekken. 

 
 
Tussenbalans 2023 Natuurbod Regio Hart van Brabant 

Toelichting door Rik Grashoff: we liggen nog niet op koers, meer dan de helft van het 
Natuurbod is nog niet in ontwikkeling. Dit veronderstelt misschien een vrijblijvendheid 
maar die is er niet. Twee actiepunten zijn nodig: 
1. We moeten kijken waar het aan onze kant niet goed gaat; organisatie, capaciteit e.d. 
2. Actie richting provinciaal bestuur: medewerking van de provincie is nodig om stappen 

te kunnen zetten. De uitvoering van het Natuurbod draagt immers ook bij aan 
provinciale doelstellingen op dit terrein.  

 
De vergadering besluit: 
1. de “Tussenbalans 2023 Natuurbod Regio Hart van Brabant” voor kennisgeving aan te 

nemen.  
2. In te stemmen met het vervolg in 2024 zoals opgenomen in de tussenbalans.  
 
Verder wordt afgesproken dat er ambtelijk een brief aan de provincie wordt voorbereid 
die voor akkoord wordt rondgestuurd aan de portefeuillehouders. 
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Werkprogramma 2024  

Inleiding door Ad de Jong: in het in de bijlage opgenomen concept-werkprogramma 2024 
is een overzicht gegeven van projecten en activiteiten welke in 2024 onder handen zijn en 
in welk (vak) poho de primaire verantwoordelijkheid ligt voor de uitvoering van de 
projecten en activiteiten. Per (vak) poho is tevens budget aangegeven. Het concept-
werkprogramma is tot stand gekomen in overleg met de betrokken gemeenten en ook in 
het ambtelijk vooroverleg behandeld en inhoudelijk akkoord bevonden. 
 
Opmerkingen/ aanvullingen 
Piet Machielsen: de bijdrage vanuit fysiek aan het regionale afsprakenkader 
bedrijventerreinen is niet terug te vinden bij de budgetten. Willeke Beex geeft aan dat dit 
gedekt is vanuit middelen voor 2023. 
 
Verder wordt vanuit het budget van 2023 op 1 februari a.s. de heisessie over een 
Toekomstbestendig landelijk gebied (ROA 2.0) georganiseerd. Het concept-
werkprogramma voor 2024 heeft nu geen activiteit opgenomen voor een vervolg hierop. 
Voorstel om vervolg Toekomstbestendig landelijk gebied Hart van Brabant als activiteit 
voor 2024 op te nemen. Het over te hevelen budget van 2023 naar 2024 vanuit ROA kan 
hier eventueel ook voor worden aangewend.  
 
Louis Laros: bij het project ‘woonwagen- en standplaatsenbeleid (vak poho wonen)’ staat 
‘vacature’ bij ‘Ambtelijk opdrachtgever’. Het woord ‘vacature’ kan weggehaald worden. 
Gemeenten dragen hier om niet capaciteit aan bij.   
 
De vergadering besluit: 
1. in te stemmen met het concept werkprogramma Fysiek domein 2024 en de daarin 

opgenomen toewijzing van financiële middelen per (vak) poho, onder wijziging van: 
a. toevoegen activiteit Toekomstbestendig landelijk gebied Hart van Brabant, en ;  
het woord 'vacature’ onder ambtelijk opdrachtgever bij de activiteit ‘woonwagen en 
standplaatsenbeleid’ te verwijderen.  

2. Na besluitvorming over het onderdeel Mobiliteit in het vakpoho Mobiliteit van 1 
februari 2024, dit onderdeel toe te voegen aan het werkprogramma Fysiek domein 
2024.  
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B20231213-05 Rondvraag en Sluiting Bas van der Pol: 

1. De provincie heeft de opmerkingen, kritiek in de brief die verstuurd is namens de regio 

als reactie op het Ruimtelijk Voorstel, ter harte genomen. De gemaakte opmerkingen, 

voorstellen voor verbetering zijn overgenomen. Dit heeft geleid tot een beter 

Ruimtelijk Voorstel. Eric Logister beaamt dit. 

2. Er is een programmamanager SRBT aangetrokken. 

3. Bas van der Pol wijst de collega’s op de contourennotitie voor de nieuwe Nota Ruimte. 

Het is goed om alert te zijn op hetgeen geschetst wordt en daarop te anticiperen/ 

acteren.  

 

Piet Machielsen: 

De bestuurlijke kopgroep heeft onlangs gesproken over de uitvraag voor het opstellen van 

het regionale afsprakenkader bedrijventerreinen. We hopen eind januari een bureau te 

hebben geselecteerd en dan eind Q2 een concept versie te kunnen opleveren.  

 

Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter de vergadering. 

 

 


